



年度大事紀 Major Events

日期	大事內容
01/18-19	葉傑生園長率余珍芳主任、陳玉燕館長, 受邀參加澳門大貓熊館開幕儀式。
01/30-12/31	假教育中心辦理「安兔生童話世界 一2011年兔年特展」。
01/31-	即日起假兒童動物園區推出「To兔樂園」 寵物兔展示。
02/03	自2月3日起限量發行「兔年100元特別版3D立體卡套票」,計1萬張,套票可使用於入園及園區購物優惠。
02/05-03/05	中國大陸大貓熊專家黃炎(2/5-2/12、3/1-3/5)及周應敏(2/5-3/5)來臺協助及指導大貓熊繁殖工作。
02/16	辦理動物防逃演練—主題「非沙澳區動物 (金剛猩猩)脱逃」。
02/28	本園與國際龜類存續聯盟(Turtle Survival Alliance)假行政大樓會議室,簽定瀕危 龜類保育合作協定,並辦理「亞洲瀕危龜 類保育基金捐贈儀式」。
02/28	假演講廳辦理「亞洲瀕危龜類保育行動工 作坊」。
03/24	因應日本311大地震,本園捐贈日本動物園暨水族館協會(JAZA)計85萬元日幣(含銀行手續費4000元日幣),賑災援助受災動物園緊急處理及災後重建之用。
03/25	《動物園雜誌》、《山豬老大ABC》、《進 ZOO水世界一遇見水生植物》獲選為臺北 市政府99年度優良政府出版品。
03/27-04/02	新加坡夜間動物園Gerard Wan(junior animal management officer)來訪,進行穿山甲飼養管理與展示學習。
03/29-04/16	山東威海劉公島國家森林公園派飼養員來 園進行梅花鹿和臺灣長鬃山羊飼養管理實 習。
04/16	贈予中國大陸之臺灣長鬃山羊及梅花鹿順利抵達山東威海劉公島國家森林公園,由本園葉傑生園長率員參與當地之歡迎活動。
04/19	本園符成棟獲頒臺北市政府優良基層員工。
04/21-23	日本北海道環境部及釧路動物園一行8人來訪,討論擬贈予之丹頂鶴飼養繁殖計畫。
05/17	假新光特展館國際會議廳舉行「梅花鹿與 長鬃山羊繁殖合作備忘錄簽署」,由臺北 市政府府陳永仁秘書長與威海市王培廷書 記見證,威海市劉公島管理委員會袁學恩 主任代表與本園簽訂合作備忘錄。
05/20	由本園金仕謙副園長率員赴日,簽署日本 釧路丹頂鶴合作備忘錄。
05/22	四川省蔣巨峰省長率領四川代表團參訪本園,探視大貓熊「團團」和「圓圓」,由臺北市郝龍斌市長接待歡迎。

Date	Event Description	
01/18-19	Director Jason Yeh, Jane Jane-Fang Yu, and Yu-Yen Chen were invited to attend the opening ceremony of the Giant Panda house in Macau.	
01/30-12/31	Held Special Exhibit for 2011—the Year of the Rabbit in the Education Center.	
01/31-	Started the exhibition To the Rabbit World in Children's Zoo.	
02/03	Issued the limited-quantity Year of the Rabbit 3D Card Ticket Set, Special Edition. 10,000 tickets were issued, which can be used to obtain discounts on admission tickets and on-campus purchases.	
	Giant Panda Experts from China Huang Yan (2/5-2/12, 3/1-3/5) and Zhou Ying Min (2/5-3/5) visited the Zoo to instruct on the breeding of Giant Pandas.	
02/16	Animals escape exercise, theme: African, Australian, and Desert Animals	
02/28	Signed at the Administrative Building a collaboration agreement with the Turtle Survival Alliance on the conservation and restoration of endangered turtle species. Held a ceremony to donate to the Conservation Fund for the Endangered Turtle Species in Asia.	
02/28	Held a Conservational Action Workshop for Endangered Turtles in Asia.	
	In response to the 311 Earthquake in Japan, the Zoo donated 850,000 Japanese yen (including 4,00 yen bank charges) to the Japanese Association of Zoos and Aquariums (JAZA) to help damaged zoo in their emergency response and reconstruction.	
	The Taipei City Government named Taipei Zoo Quarterly, Wild Boar ABC, and Entering the Water World of the Zoo—Meeting Aquatic Plants 2010 governmental publications of excellence.	
(13/2/=(1/4/(1)	Mr. Gerard Wan, junior animal management officer from Night Safari, Singapore visited the Zoo to learn about the feeding management and display of pangolins.	
113/24-114/1h	Liugongdao National Forest Park, Weihai City, Shandong Province sent keepers to the Zoo to learn about the feeding and management of Formosan Serows and Formosan Sika.	
04/16	The gifts of Formosan Serows and Formosan Sika safely arrived at Liugongdao National Forest Park, Weihai City, Shandong Province. Director Jason Yeh led staff of the Zoo to attend the welcome reception.	
04/19	Cheng-Dong Fu of the Zoo was recognized as an excellent non-managerial employee of the Taipe City Government.	
	Eight people from the Department of Environment of Hokkaido, Japan and Kushiro Zoo visited the Zoo to discuss the feeding and breeding plan of Red-crowned Cranes that Kushiro Zoo would gift to the Zoo.	
05/17	At the International Hall of the Special Exhibit Hall, we held the signing of the memorandum understanding for the breeding cooperation of Formosan Serows and Formosan Sika. Xue En Yua chairman of the managing committee of Liugongdao National Forest Park, sign the MOU with the Zoo in the presence of Yong-Ren Chen, chief of staff, Taipei City Government, and Wang Pei Tin secretary general of Weihai City as witnesses.	
05/20	Deputy Director Jason Shih-Chien Chin led a delegation for the Zoo to Kushiro, Japan to sign the memorandum of understanding for the cooperation on Red-crowned Cranes.	
	Governor Jiang Ju Fung of Sichuan Province led a delegation to visit the Zoo and Giant Pandas Tuan Tuan and Yuan Yuan. Mayor Long-Bin Hao of Taipei received the guests.	







簽署代表及與會貴賓於簽署後合影





郝龍斌市長視察溼地生態園

金園長布達典禮

05/25	兒童育樂中心(文山園區)遷離園外服務中心,該中心房地由本園再行接管,更名為「保育補給站」,於5月25日重新開放參觀。
06/15	大連森林動物園于明斌園長等約20人及臺北市議員李傅中武先生來訪。
06/18	假後慈湖及角板山辦理志工大集合,進行兩蔣文化園區參訪及生態解説觀摩,志工夥伴暨同仁 共142人參加。
06/21	受臺灣電力公司邀請指導「臺電輸電線路防範猴類攀爬電桿措施」,本園由趙明杰研究員及臺 灣獼猴管理員陳進明前往協助。
06/21-08/30	原本佇立於「2010臺北國際花卉博覽會」寰宇庭園之泰國庭園中的大象綠雕,於6月21日移至本園亞洲熱帶雨林區的林旺貨櫃附近,經過整理與補植,於8月30日起開放遊客取景拍照。
06/22	行政院辦理「第三屆政府服務品質獎」頒獎典禮,行政院吳敦義院長親臨頒獎,本園榮獲「第一線服務機關」類獎項,由葉傑生園長代表受獎。
07/04	臺北市郝龍斌市長蒞園參訪溼地生態池。
07/01-08/31	配合市府「臺北Free一夏,親山近水玩透透」系列活動,本園門票優惠措施: 1.全國12歲以下學童免費。2.成人(購全票60元者), 2人同行1人免費。(以上優惠,門票短收9,654,960元。)
07/09-08/28	2011動物園夏夏叫系列活動即日起開始,活動期間每週六晚上部分館區延長開放到晚間9點。 夜間開放時段下午4時以後,入園門票均為優待票(30元),團體購票30人以上以七折計價; 教育中心及遊客列車自4時30分起免收費用。
07/16- 101/10/31	假兩棲爬蟲館辦理「臺灣低海拔地區常見兩棲爬蟲動物特展」。
08/02-05	本園葉傑生園長率員赴大連森林動物園參訪,並於8月3日由葉傑生園長與該園于明斌園長簽定 科研合作備忘錄。
08/08-11	澳洲庫倫賓野生動物保護區之野生動物與環境保護專業經理Jenny Lunny及教育推廣行銷人員 Jeffery Chung來園,檢視無尾熊引進前之準備情形。
08/11	因應「環境教育法」之施行,本園本日提送「環境教育設施場所」認證申請文件予行政院環境 保護署環境保護人員訓練所審核。





動物箱籠日本北海道上機 日本釧路動物園丹頂鶴裝箱及運送

05/25	Children' Recreational Center (Wen Shang Campus) left the Zoo Mall. The Zoo took over its real property and renamed it Conservation Exhibition Center, which reopened on May 25 to visitors.	
06/15	Mr. Yu Ming Bing, director of Dalian Forest Zoo et al (about 20 people) and Taipei Councilman F Zhong Li visited the Zoo.	
06/18	A Zoo volunteers gathering was held at Rear Cihu and Ziaobashan. We visited the cultural centers Chiang Kai-sheik and his son Chiang Ching-Guo and participated in an ecological tour. A total of 14 zoo volunteers and staffs took part.	
06/21	Taiwan Power Company invited the Zoo to guide them on methods to prevent monkeys from climbing on electric poles of Taipower. The Zoo sent research officer Ming-Jie Chao and Formosan rockmonkey keeper Jin-Ming Chen to offer assistance.	
06/21-08/30	During the 2010 Taipei International Flora Exposition, a green elephant sculpture stood at the Thai Garden in the Gardens Around the World exhibit area. The sculpture was moved to the Zoo on June 21. It was placed near Linwang cargo container in the Asian Rainforests area of the Zoo. The sculpture was given a facelift and its bare spots refilled with plants. It was opened to visitors on August 30.	
06/22	The Executive Yuan held its Third Government Quality of Service Award ceremony. Premier Dun-Yi Wu was on hand to give out awards. The Zoo won an award in the First Line Service Organizations category. Director Jason Yeh accepted the award on behalf of the Zoo.	
07/04	Taipei Mayor Long-Bin Hao visited the swamp eco pool of the Zoo.	
07/01-08/31	In cooperation with the Taipei Free, Get Close to Nature series of activities hosted by the Taipei City Government, the Zoo offered discounted admission tickets as follows. 1. Students under 12 years of age, regardless of residency, were admitted free of charge. 2. An adult who purchased a NT\$60 ticket could be accompanied by another adult, who would enter the Zoo for free. The cost of the discount program to the Zoo was NT\$9,654,960.	
07/09-08/28	Summer Forest-2011 Animals Screaming series of activities were kicked off. During the event, some exhibit halls in the Zoo remained until 9:00 p.m. on Saturdays. Tickets purchased after 4:00 p.m. were reduced to NT\$30. Group tickets with at least 30 people got a 30% discount. Education Center and Zoo train riders entered free after 4:30 p.m.	
07/16- 101/10/31	"Special Exhibit of the Common Amphibians and Reptiles in the Lowlands of Taiwan" started on July 16 at the Amphibian and Reptile House.	
08/02-05	Director Jason Yeh led staff to visit Dalian Forest Zoo. Director Yeh and Mr. Yu Ming Bing, director of Dalian Forest Zoo, signed a scientific cooperation memorandum of understanding on August 3.	
08/08-11	Currumbin Wildlife Sanctuary, in Australia, wild animal and environmental protection manager Jenny Lunny and educational promotion marketer Jeffery Chung visited the Zoo to review its preparatory work for receiving the Koalas.	
08/11	In response to the enactment of the Act of Environmental Education of 2011, we today submitted an application for site certification for environmental education to the Environmental Professionals Training Institute of the Environmental Protection Administration of the Executive Yuan.	

One veterinarian and two keepers from Zoo Leipzig, Germany visited the Zoo to learn about the



feeding and medical care of pangolins.



08/20-30

08/20-30	德國萊比錫動物園1位獸醫師及2位飼養員來園學習穿山甲飼養醫療。	
08/25	日本釧路市副市長小松正明等6人來園拜會園長,並參觀丹頂鶴展示場及開幕式活動相關地點。	
09/01	本園遊客服務中心及兩棲爬蟲動物館之哺集乳室,獲臺北市政府衛生局「優良哺集乳室」認證 通過。(認證效期:100年9月1日-103年8月31日)	
09/02	本園葉傑生園長本日退休,自即日起由金仕謙副園長代理。	
09/12-14	觀光傳播局局長趙心屏等人及本園金仕謙代理園長率員前往日本釧路市動物園,迎接贈予本園之丹頂鶴一對(雄:Big、雌:貴華),丹頂鶴於9月14日運送抵臺並入園檢疫。	
09/16	本園金仕謙園長布達典禮,由臺北市教育局丁亞雯局長蒞園主持。	
09/17	遊客列車(1號車)行駛中發生火燒車意外事故,車頭全毀,幸無人受傷。	
09/18-9/22	假本園新光特展館國際會議廳及演講廳,辦理「第3屆亞洲動物園教育者研討會」(AZEC)暨「第2屆兩岸三地大貓熊保育教育學術研討會」,並假獸醫室進行「熊科動物繁殖研習工作坊」。	
10/14	辦理教育訓練,邀請日本釧路動物園鶴類專家古賀公也博士主講「丹頂鶴之人工繁殖、孵化與 育雛」。	
10/19-23	臺北市政府黃榮峰副秘書長率本園同仁前往澳洲黃金海岸市及庫倫賓野生動物園參訪,並護送自澳洲黃金海岸市庫倫賓野生動物園借殖之無尾熊(1雄3雌)返回臺灣,無尾熊於10月23日運送抵臺入園檢疫。	
10/25	劉世芬研究員本日佈達陞任副園長一職,自100年10月18日生效。	
10/26	辦理教育訓練,邀請江敬皓博士來園主講「觀光休憩園區虎頭蜂監測與防除」。	
10/30	假鳥園廣場辦理丹頂鶴開展活動,立法院王金平院長、臺北市陳雄文副市長、臺北市教育局丁 亞雯局長、日本北海道知事高橋春美及釧路蝦名大也市長等共同主持丹頂鶴開展儀式。	
10/30	假正門入口廣場辦理遷園25週年活動。	
11/12	辦理10月份自澳洲引進的無尾熊個體之開展,澳大利亞商工辦事處代表馬克文暨昆士蘭州觀光 旅遊局代表、長榮航空等貴賓蒞臨與會。	
11/23	行政院農業委員會動植物防疫檢疫局新竹分局一行六人來園拜會並進行業務訪查。	
12/01-14	俄羅斯海參威水族館一行五5人來園參訪,了解企鵝館之照養飼育。	
12/18	澳洲昆士蘭州議會議長John Mickel來園參訪。	
12/20	英國國會議員及其他成員計10人來園參訪。	
12/28	澳洲無尾熊管理員Heidi Partrick為本園動物管理員解説動物飼養管理概述。	
12/31- 101/08/31	假昆蟲館辦理「百年昆蟲特展一昆蟲與生活」。	













無尾熊運送(機艙內)	新引無尾熊個體開展	無尾熊開展活動一Heidi解説	
08/25	Mr. Masaaki Komatsu, Deputy mayor of Kushiro City, Japan and five others visited the director and visited the exhibit hall for the Red-crowned Cranes and the site for the opening ceremony.		
09/01	The breastfeeding rooms in the Customer Service Center and the Amphibian and Reptile House received Superior Breastfeeding Room certification from the Department of Health, Taipei City Government. The certification is valid from September 1, 2011 to August 31, 2014.		
09/02	Director Jason Yeh retired, and Deputy Director Jason Shih-Chien Chin became the acting director effective immediately.		
09/12-14	Commissioner Hsin-ping Chao of the Department of Information and Tourism, Taipei City Government and the Zoo Acting Director Jason Shih-Chien Chin led a delegation to Kushiro Zoo, Japan to accept their gift to the Zoo, a pair of Red-crowned Cranes. The male crane was named Big, and the female Kika. They arrived in Taiwan on September 14 and were sent to the Taipei Zoo for quarantine.		
09/16	Acting Director Jason Shih-Chien Chin became Director. Ya-Wen Ding, Commissioner of the Department of Education, Taipei City Government presided over the ceremony at the Zoo.		
09/17	The Zoo's tour car number 1 caught on fire while in motion, totally destructed the front section of the car. Fortunately nobody was injured.		
09/18-9/22	In the international conference hall and lecture hall of the special exhibit hall, we hosted the Third Conference for Zoo Educators in Asia and the Second Academic Conference on the Education of Giant Panda Conservation in Taiwan, China, and Hong Kong. In the veterinarian room, we hosted a workshop on the breeding of animals in the order of bear.		
10/14	Held a training session in which crane expert Dr. Kimiya Kogaof Kushiro Zoo, Japan lectured on the artificial propagation, incubation, and raising of new-born Red-crowned Cranes.		
10/19-23	Rong-Feng Huang, deputy chief of staff, Taipei City Government, led staff of the Zoo to visit Gold Coast, Queensland, Australia and Currumbin Wildlife Sanctuary. They escorted the Koalas (one male and three female) that Currumbin Wildlife Sanctuary loaned to the Zoo for breeding. The Koalas arrived at the Zoo on October 23 for quarantine.		
10/25	Research officer Shyh-Fen Liu was promoted to and assumed the deputy directorship of the Zo effective October 18, 2012.		
10/26	Conducted an educational workshop with Dr. Jing-Hao Jiang speaking on the monitoring, prevention and elimination of hornets in areas where tourists gather.		
10/30	On the courtyard of the Bird World, we held activities to kick off the opening of Red-crowned Cranes exhibit. Wang Jin-pyng, the President of the Legislative Yuan, Xhiong-Wen Chen, a deputy mayor Taipei City Government, and Ya-Wen Ding, Commissioner of the Department of Education, Taipei City Government, Harumi Takahashi, governors of Hokkaido, and Hiroya Ebina, Kushiro City mayor jointly presided over the opening ceremony.		
10/30	Held at the main entrance square a celebration for the 25 th anniversary of the move of the Zoo to the current site.		
11/12	Opened the koala exhibit that the Zoo imported in October to the The Australian Office Taipei, tourism representatives from Queensla Airways graced the ceremony.		
11/23	Six employees of the Hsinchu Branch of the Bureau of Animal Quarantine, Council of Agriculture, Executive Yuan visited and exam		
12/01-14	Five employees of the Vladivostok Aquarium, Russia visited the Zoo to learn about the feeding and care of penguins.		
12/18	John Mickel, the Speaker of the Legislative Assembly of Queensland, visited the Zoo.		
12/20	A group of ten members including England members of parliament a	and others visited the Zoo.	
12/28	Heidi Partrick, a koala keeper from Australia, instructed his counterparts at the Zoo on the management of the animal.		
12/31- 101/08/31	Held "The Century Story of Insects with Human Life" at the Insectari	um.	